



To gain the upper hand: *To become victorious.*

Shall we leave evil forces to gain the upper hand in the world?

ينتصر وتكون له اليد العليا مثل: هل ندع قوات الشر لكي تكون لها اليد العليا في العالم؟

To gain ground: *To make progress.*
You are gaining much ground in music.

يتقدم، يكسب أرضا جديدة مثل: أنت تتقدم بخطوات كبيرة في عالم الموسيقى.

Gall and wormwood: *Bitterness.*
His words were as gall and wormwood.

مرارة. شيء مرير مثل: كان كلماته مريرة.

Gallop through: *Run.*
He galloped through his task.

يهرع، يجري بسرعة مثل: أنهى مهمته بسرعة.

Gamble away: *Stake.*
She gambled away all her chances of happiness.

يضيع، يقامر بـ... مثل: قامرت بكل فرص السعادة.

To have the game in the hands: *To be sure of victory.*
They are working hard though they have the game in their hands.

يكون واثقا من النصر مثل: إنهم يعملون بجد مع أن النصر في حوزتهم.

To play a good game: *To be a skilful winner.*
In the debate, he played a good game.

يفوز بمهارة فائقة مثل: في المناظرة، فاز بمهارة فائقة.

To play a poor game: *To act without skill.*
He played a poor game, and lost the debate.

يتصرف بدون المهارة اللازمة مثل: كانت مناظرة لم يظهر فيها أي مهارة أو براعة. لقد خسر المناظرة.

The game is up: *Everything is lost.*
You have to surrender. The game is up.

خسرنا كل شيء مثل: عليك بالاستسلام، فقد خسرت كل شيء.

To play a double game: *To deceive.*
He is a deceiver and he is always playing a double game.

يفش ويخدع مثل: إنه غشاش وهو دائما يعتمد إلى الغش والخداع.

To play one's game: *To advance in one's schemes.*

He has played his game well.

يلعب الإنسان لعبته ويمضي في تنفيذ خطته مثل: لعب لعبته وقام بتنفيذ خطته بمهارة واقتدار.

Game and game: *victory scored by each side.*

Don't be sad, my boy. It's game and game.

يوم لك ويوم عليك مثل: لا تحزن يا ولدى. فالخيلة يوم لك ويوم عليك.

Fair game: *Something done legitimately.*

He is very foolish. He is fair game for any swindler.

صيد حلال مثل: إنه أحق، وهو صيد حلال لأى نصاب.

The whole gamut of: *The whole range of...*

This man has studied the whole gamut of crime.

كل ما يتعلق بشأن... مثل: هذا الرجل قد درس كل ما يتعلق بشأن الجريمة.

To gang up: *To join against.*

They ganged up on him and gave him a good beating.

يتجمع ضد مثل: تجمعوا ضده وضربوه علقة ساخنة.

Goal bird: *Habitual criminal.*

He is a goal bird and he will never repent.

المجرم المتعود على الإجرام، رد سجون مثل: هو قد تعود الإجرام فهو لن يتوب عن الإجرام أبدا.

To stop a gab: *To make up the deficiency.*

The young doctor stopped the gab caused by his superior's absence.

يسد الفراغ مثل: استطاع الطبيب الشاب أن يسد الفراغ الناتج عن غياب رئيسه.

To lead up the garden path: *To mislead.*

He led many a woman up the garden path.

يغرر بـ... مثل: لقد غرر بكثير من النساء.

To step on the gas: *To accelerate an engine.*

In order to reach the hospital on time, I had to step on the gas.

يضغط على دواسة البنزين ليجعل السيارة تجرى بأقصى سرعة مثل: لكى أصل إلى المستشفى فى الوقت المناسب، ضغطت على دواسة البنزين.

Gate of ivory: *Gate of false dreams.*

You are passing through your gate of ivory.

بوابة الأوهام مثل: أنت تمر ببوابة الأوهام.

Gate of horn: *The horn by which true dreams come.*

Look my daughter Fatimah! Instead of your gate of ivory, you had better pass through the gate of horn.

بوابة الحقائق مثل: انظرى يا ابنتى فاطمة! بدلا من أن تمرى من بوابة الأوهام، ادخلى من بوابة الحقائق.

Gate-crasher: *Bold brave intruder.*

متطفل جريء مثل: تأكد ألا يدخل متطفلون إلى الحفل.

Make sure that no gate-crashers come into the party.

Between you and me and the gatepost: *In close confidence.*

Let this agreement rest between you and me and the gatepost.

بيني وبينك فقط لا غير مثل: دع هذا الاتفاق ليكون سرًا بيني وبينك فقط لا غير.

Be gathered to one's fathers: *Die.*
The young girl was gathered to her fathers.

يتوفى كما تُوفى آباؤه مثل: توفيت البنت الشابة ولحقت بآبائها.

A rolling stone gathers no moss: *It is impossible for you to succeed in any trial.*
If you want to get married, stop travelling for a rolling stone gathers no moss.

الحجر المتدحرج لا تنمو عليه النباتات مثل: إن أردت أن تتزوج فتوقف عن السفر لأن الحجر المتدحرج لا تنمو عليه النباتات.

Gather way: *Begin to move.*
At last, the ship gathered way.

يبدأ في التحرك مثل: في النهاية، بدأت السفينة في التحرك.

Gather colour: *Become known in colour.*
Under sunshine by the sea, she gathered colour.

يزداد احمرارا مع الميل إلى اللون البنى مثل: تحت أشعة الشمس بجوار البحر ازداد اللون البنى في بشرتها.

To gather strength: *To become strong.*
He was very ill but he is slowly gathering strength.

يتعافى من المرض مثل: كان مريضا جدا ولكنه يتعافى ببطء.

The tale gathered like a snowball: *The story received additional details.*
The tale of our innocent relation gathered like a snowball and received increasing details and publicity.

ازدادت القصة فصولا مثل: ازدادت قصة علاقتنا البريئة فصولا مثل كرة الثلج التي تزداد ضخامة كلما تدحرجت فوق الثلوج كما تشعبت تفاصيلها واتسعت آفاق شهرتها.

Take the gauge of: *Estimate well.*
It is a silly mistake to think that our enemy is very weak and it is better to take the gauge of the enemy.

يقدر قوة الخصم تقديرا سليما مثل: من الخطأ الجسيم أن تعتقد أن عدونا ضعيف جدا ومن الأفضل أن نقدر قوة الخصم تقديرا سليما.

To have the weather gauge of: *To have the advantage of.*
Our enemy has the weather gauge of military planes and rockets.

يكون له ميزة كذا أو كذا مثل: لدى عدونا ميزة التفوق في الطائرات الحربية والصواريخ.

In gear: *In working order.*
My computer is in gear.

صالح لأداء العمل مثل: جهاز الكمبيوتر الخاص بى صالح للعمل.

Out of gear: *Not working.*

غير صالح لأداء العمل مثل: جهاز الكمبيوتر الخاص بى غير

My computer is out of gear.

صالح للعمل.

Lover-general: *One who makes love to every woman he meets.*

زير نسله مثل: إن أى امرأة لا تحب أى زير نسله لأن المرأة تحب الرجل الذى يحبها هى وحدها

Any woman does not like a lover-general for any woman wants the man who loves her only.

In general: *Generally.*

In general, voters choose the best candidates.

عموما. بوجه عام مثل: بوجه عام يختار الناخبون أفضل المرشحين.

The gentle sex: *Women.*

It is said that woman are the gentle sex and I say: sometimes, if they wished.

الجنس اللطيف: النساء مثل: يقولون إن النساء هن الجنس اللطيف، وأنا أقول: "أحيانا، إذا هن رغبن."

The old gentleman: *The devil.*

Sins are the old gentleman's affair.

الشيطان مثل: الخطايا هى الشأن الذى يخص الشيطان.

A gentleman's agreement: *An oral not written agreement. We have reached a gentleman's agreement to help each other.*

اتفاق شفهي يعتمد على كلمة شرف مثل: توصلنا إلى اتفاق شفهي أن يساعد كل منا الآخر.

Get rid of: *Stop something bad from going on.*

There is a company helping people to get rid of mice.

يقلم عن. يتخلص من مثل: توجد شركة تساعد الناس للتخلص من الفئران.

Get under way: *Begin to sail. The boat got under way and our voyage began in the morning.*

يبدأ فى الإبحار مثل: بدأ القارب فى الإبحار وبدأت رحلتنا فى الصباح.

Get into: *Put on.*

He got into his clothes and went out to the market.

يرتدى ملابسه مثل: ارتدى ملابسه وذهب إلى السوق.

Get over: *Overcome.*

I got over all these difficulties.

يتغلب على مثل: تغلبتُ على كل هذه الصعوبات.

Get round: *Evade.*

He tried to get round his crime trying to fabricate a false alibi but he failed.

يتهرب من. يتجنب مثل: حاول أن يتهرب من جريمته باصطناع دليل زائف على وجوده فى غير مكان الجريمة ولكنه فشل فى ذلك.

Get through: *Pass.*

She got through all her exams.

تنجح فى اختبار ما مثل: نجحت فى كل الاختبارات.

Get about: *Go from place to place.*

She is getting about all shops to choose the finest clothes

يتجول من مكان إلى مكان مثل: إنها تتجول من محل إلى محل آخر لكى تنتقى أفخر الملابس.

Get abroad: *Spread.*

Our family affair has got abroad.

ينتشر في أكثر من نطاق: يشيع مثل: هذا الشأن العائلي الخاص بأسرتنا قد شاع.

Get along: *Succeed.*

He is getting along in his work.

يوفق. ينجح مثل: إنه ينجح نجاحا مطردا في عمله.

Get together : *To meet, a meeting.*

There will be a get together of same friends in the club this evening.

يقابل. اجتماع مثل: سيكون هنالك اجتماع لبعض الأصدقاء في النادي هذا المساء.

To get away with: *Escape.* He got away with my bag.

يهرب مثل: هرب بحقيبتى.

Get a move on: *Continue our movement.*

We have nothing to do with this accident ,
Let us get a move on.

يستأنف التحرك مبتعدا عن مكان مثل: لا شأن لنا بهذا الحادث. دعنا نتحرك من هنا.

Get out of hand: *Break from control.*

This obstinate boy has got out of his father's hand.

يفلت من السيطرة مثل: هذا الولد العنيد قد أفلت من تحت سيطرة أبيه.

The get-up of something: *The style of production.*

The get-up of this new car is better and doesn't cost so much as our old get-up.

طريقة من طرق أو نمط من أنماط إنتاج معين مثل: هذا النمط من إنتاج هذه السيارة الجديدة أفضل من نمط إنتاج سيارتنا القديمة، وهو لا يكلف مثل تكاليف النمط القديم.

Ghastly: *Full of horror.*

The ghastly scene of the accident left a permanent imprint on the girl's mind.

مفزع مثل: منظر الحادثة الرهيبة قد ترك أثرا لا يمحي من ذهن الفتاة.

Our ghostly enemy: *The devil.*

We should beware of our ghostly enemy.

الشیطان مثل: يجب أن نحذر من الشيطان.

Ghostly weapons: *False religious arguments.*

We should beware of ghostly weapons as much as we should beware of our ghostly enemy.

أسلحة المغالطات الدينية مثل: يجب أن نحذر من المغالطات الدينية الخاطئة كما يجب أن نحذر من الشيطان.

Giddy success: *Amazing bewildering success.*

His giddy success amazed him.

نجاح مذهش غير متوقع مثل: أدهشه نجاحه غير المتوقع.

Gift of the gab: *Power of speech.*

No doubt, Gamal Abdul Naser did have the gift of the gab.

القدرة على الكلام المؤثر في الجماهير مثل: لا ريب في أن جمال عبد الناصر كان يمتلك القدرة على الكلام المؤثر في الجماهير.

To gild a pill: *to soften down an unpleasant necessity.* He didn't want to marry the ugly girl. So, to gild the pill, I told him that she was rich.

يزوق له الدواء المر مثل: لم يرغب في الزواج من الفتاة الدميمة. ولكى أزوق له الأمر فقد أخبرته أنها غنية.

Gilded youth: *Young man of fashion and wealth.*

الشاب الوسيم الغنى مثل: ليس المستقبل في يد الشبان الأغنياء.

The future does not rest with the gilded youth.

The gird up one's lions: *To be prepared for actions.*

يستعد ويجهز أسلحته للعمل مثل: في أكتوبر استعد المصريون وشحذوا أسلحتهم وعبروا قناة السويس وحطموا خط بارليف.

In October 1973 the Egyptians girded up their lions and crossed the Suez Canal and destroyed the Barlev line.

To give the world for....: *To make any sacrifice for.*

يضحى بكل شيء في سبيل شيء تافه مثل: إنه مستعد أن يضحى بالدنيا من أجل شمة من الكوكاكين.

He would give the world for a sniff of cocaine.

To give one's life to: *To be addicted to.* He gave his life to music.

يكرس حياته ل.....مثل: كرس حياته من أجل الموسيقى.

Give back: *Help.*

Egypt always gives back to other Arab countries.

يساند مثل: تساند مصر دائما الدول العربية الأخرى.

To give a piece of one's mind: *to scold.* She gave him a piece of her mind.

يؤنب. يشتم مثل: أنبته.

To give oneself airs: *To feel proud.* He gives himself airs for being the best player.

يتيه بنفسه. يعجب بنفسه مثل: يتيه بنفسه لكونه أفضل لاعب.

To give ear to: *To listen to.* Don't give ear to him.

يصغى إلى مثل: لا تصغ إليه

To give in: *To yield.* Although business is very bad nowadays, I can't give in for I have nothing else to do.

يستسلم مثل: مع أن ظروف المهنة سيئة هذا الأيام، فانا لا أستطيع أن أستسلم لأنه ليس لي مهنة أخرى.

To give out: *To announce.*

It is given out that all graduates of 1988 will have jobs.

يعلن. يصدر اعلانا مثل: لقد أعلن أن كل خريجي ١٩٨٨ سيحصلون على وظائف.

To give way: *To fall.*

The wall gave way under the heavy weight.

ينهار مثل: انهيار الجدران تحت الأحمال الثقيلة

To give up the ghost: *To die.* He gave up the ghost and got rid of his pains.

يموت مثل: مات وتخلص من آلامه.

To give away: *Throw.*
She gave away the roses.

يرمى مثل: رمت الورود.

To have a glass too much: *To be drunk.*
Don't pay any attention to him. He had a glass too much.

في حالة سكر شديد مثل: لا تهتم به. إنه سكران.

To throw down the glove: *To offer a challenge.* Throwing down his glove, I had to accept the challenge.

يلقى القفاز كناية عن التحدى مثل: عندما ألقى نحوى قفاز التحدى كنت مضطراً إلى قبول التحدى.

To accept the glove: *To accept the challenge.*

يقبل التحدى مثل: لم أستطع أن أنفادى قبول التحدى.

I couldn't avoid accepting the glove

To fit like a glove: *Be exactly fitting.*
This small house fits me like a glove.

يكون مناسباً مثل: هذا المنزل الصغير يناسبنى مثل القفاز

Hand-and-glove: *Friends.* Samy and Kamal are hand-and-glove

ترتبط الصداقة الحميمة بينهما مثل: سامى وكامل ترتبط بينهما صداقة حميمة.

Glut in the market: *The supplies are exceeding the demands in the market.*
There is a glut in the fruit market nowadays because there has been a bumper crop this year.

وفرة في سلعة في السوق مثل: توجد وفرة في الفواكه في سوق الفواكه لأن الحصول قد حقق طفرة هذا العام.

To strain at a gnat: *To be scrupulous about trifles.*
She is very cautious. She strains at a gnat.

يهتم بأتفه الأمور مثل: إنها حذرة جداً. إنها تهتم بأتفه الأمور.

The story goes: *It is said that.* The story goes that he drowned her on purpose and pretended that she was alone in the sea.

يقال (دون دليل حاسم) مثل: يقال إنه أغرقها عمداً ثم تظاهر أنها كانت بمفردها في البحر.

To go the way of all earth: *To die.*
Everybody will go the way of all earth sooner or later.

يموت مثل: كل شخص يموت أن عاجلاً أو آجلاً

To go over: *To inspect.*
Let us go over the accounts.

يفحص. يمدق مثل: هميا نفحص الحسابات.

To go on : *To continue.*
Go on with your work.

يستمر مثل: استمر في عملك

To go back upon one's word: *To break a promise.* You can't rely upon one who goes back upon his word.

لا يفى بوعده مثل: أنت لا تستطيع أن تعتمد على شخص لا يفى بوعده.

Go-as-you-please: *Unfettered.* Her brother does not like her go-as-she-pleases habits.

غير عابى بشيء مثل: لا يحب أخوها عاداتها غير العابئة بأى شيء.

A go-between: *An intermediary.* They have sent a go-between offering marriage between our daughter and their eldest son.

وسيط مثل: لقد أرسلوا وسيطاً يعرض الزواج بين ابنتنا وبنهم الأكبر سناً.

Quite the go: *Last Fashion.* Cowboy shirts are quite the go nowadays.

آخر موضة مثل: قمصان رعاة البقر هى آخر موضة فى تلك الأيام.

Godsend: *Unexpected gain.* He got money after a distant relative of his. It was a Godsend to him.

ريح من باب الله مثل: حصل على نقود بعد وفاة أحد أقاربه من بعيد. وكان ذلك ربح آتاه من باب الله.

Golden key: *Money removing an obstacle.* My golden key opens all locks.

المال الذى يزيل العقبة مثل: نقودى تفتح لى كل مغاليق الأبواب.

Golden opinion: *High respect.* She has a golden opinion of me.

احترام كبير مثل: هى تحترمنى احتراماً تاماً.

The Gospel of soap and water: *Free trade.* The Gospel of soap and water comes from a French motto saying *Laissez faire, laissez passer.*

مبدأ الحرية التجارية مثل: يعتمد مبدأ الحرية التجارية الحرة على قول فرنسى مأثور هو: دعه يعمل، دعه يمر.

Hot gosseller: *Efficient propagandist.* Karl Marx was the first hot gosseller of communism.

داعية متحمس لسياسة معينة مثل: كان كارل ماركس هو أول داعية متحمس للمذهب الشيوعى.

A got-up: *Something artificially produced.* He invents got-up stories as easily as making kites.

شئ اصطناعى مثل: إنه يخترع القصص المصطنعة بسهولة عمل الطيارات الورقية.

Town and gown: *non-members and members of university.* The town and gown met at the American University in Cairo.

الخريجون والطلبة الحاليون مثل: الخريجون و الطلبة الحاليون التقوا فى الجامعة الأمريكية بالقاهرة.

Have the grab on: *Have the great advantage of.* He has the grab of parliament.

له ميزة أنه: مثل: له ميزة أنه عضو فى البرلمان

With a good grace: *Willingly.* He approved my application with a good grace.

يقبول حسن مثل: تقبل طلبى بقبول حسن.

With a bad grace: *Unwillingly.* He received his application with a bad grace.

بغير قبول حسن مثل: قابل مطلبه بغير قبول حسن.

Airs and graces: *Behaviour.* Nobody admires his affected airs and graces.

تصرفات سلوكية مثل: لا أحد يرضى عن تصرفاته المتكلفة فى السلوك.

To be in one's good graces: *To enjoy the favours of somebody.*

فى كنف. فى رعاية مثل: ابنته فى رعاية مدير المتجر.

His daughter is in the good graces of the shop manager.

To be in one's bad graces: *To be in disfavour with.* My son is in the bad graces of his boss.

يكون محل سخط واضطهاد شخص آخر مثل: ابنى محل سخط واضطهاد رئيسه فى العمل.

On the up-grade: *Progressing.* Good people are always on the up-grade.

يترقى إلى درجة عالية مثل: الناس الممتازون دائماً يترقون إلى اعلى درجة.

On the down-grade: *Going backward.* Bad people are always on the down-grade.

يهوى إلى درجة سفلى مثل: الناس الأشرار دائماً يهونون إلى أسوأ درجة.

To make the grade: *To succeed.* Working hard, you will make the grade.

ينجح. يبلغ درجة عالية مثل: بالعمل الجاد ستبلغ درجة عالية.

Against the grade: *Contrary to inclination.* Take care! You are swimming against the grade.

ضد التيار مثل: احذر إنك تعوم ضد التيار

Grand mistake: *Blunder.* You needn't have killed that man. You have committed a grand mistake that will bring the police here very quickly.

غلطة فاحشة مثل: لم يكن ثمة ضرورة لقتل الرجل. لقد ارتكبت خطأ كبيراً سيجعل الشرطة يحضرون هنا بسرعة.

To bite on the granite: *To waste energy.* Getting into the bravely well-defended city is like biting on the granite.

يُضيع الجهد مثل: كان اقتحام المدينة التى يدافع عنها المدافعون بشجاعة مضيعة للجهد.

Grade up: *Improve.* He is trying to grade up every day.

يتحسن مثل: إنه يحاول أن يتحسن كل يوم.

The grapes are sour: *Things beyond*

يقال "العنب مر المذاق" للتهوين من شأن ما لم يمكنك

reach become undesirable.

It is Magda who refused your proposal.
Don't say she is an ugly girl. Really, the grapes are sour.

Grapple: *Tackle.*

Regardless of all difficulties, you have to grapple with this affair and you may overcome its difficulties.

To grasp at: *Try to seize.*

He is grasping at straws.

Beyond one's grasp: *Out of one's reach.*

Success is beyond your grasp.

Don't let the grass grow under your feet: *Don't waste time doing nothing.*

Come man! Do anything. Don't let the grass grow under your feet.

A snake in the grass: *A hidden enemy.*

Beware of him. He is a snake in the grass.

Quite as the grave: *Very calm and silent.*

At night, the village was as quite as the grave.

To turn in one's grave: *Take pains over something wrong in spite of being in his grave.*

Your father will turn in his grave when he hears of what you have done.

Grave of reputation: *A dishonourable job.*

Working for this man is a grave of reputation.

In the prime of grease: *Fit for killing.*

This goat is in the prime of grease.

To grease one's palm: *To bribe.*

He greased the palm of the warden and fled from the prison.

Like greased lightning: *Very fast.*

The car moved like greased lightning.

الحصول عليه مثل: إن ملجدة هي التي رفضت عرضك. لا تقل إنها غير مليحة. حقا، العنب مر المذاق.

يعالج العمل في مجال فيه مشقة مثل: بصرف النظر عن كل الصعوبات يلزم أن تعالج العمل في هذا الشأن ومن الجائز أن تتغلب على كل الصعوبات.

يحاول أن يمسك بـ.....مثل: إنه يحاول أن يتشبث بقشة.

بعيداً عن متناول اليد مثل: النجاح بعيداً عن متناول يدك.

لا تضع الوقت مثل: هيا يا رجل! افعل أى شئ. لا تضع الوقت.

عدو متخفئ مثل: احذر منه. إنه عدو متخف.

هادئ صامت هدوء وصمت القبور مثل: في الليل كانت القرية هادئة هدوء القبور.

يتقلب في قبره مثلاً من خطأ كبير مثل: سيتقلب أبوك في قبره حين يسمع بما فعلته.

مقبرة للسمعة مثل: العمل مع هذا الرجل مقبرة للسمعة.

ناصح للذبح مثل: هذه العنزة ناضجة للذبح.

يعطى رشوة إلى.....مثل: أعطى رشوة إلى حارس السجن. وهرب من السجن.

كالبرق الخاطف مثل: تحركت السيارة كالبرق الخاطف.

It is all Greek to me: *Beyond my comprehension.*

What she told me and what you are saying to me now is all Greek to me.

When Greek meets Greek there is a tug-of war. *Fighting is expected.*

Greek gift: *A gift given with intent to harm.*

He died because of the poisoned ring on his finger. It was a Greek gift.

Green eye: *Jealous eye.* He is looking at me talking to his wife with a green eye.

A green mare is better than a horse: *Girls are better than boys and a wife is better than her husband.*

To hold one's nose to the grindstone: *To work continuously.*

He lost a lot of money. He will have to hold his nose to the grindstone to repay it.

To have an axe to grind: *To have a purpose to be served.* He doesn't help her for nothing. He has his axe to grind.

To cut the ground under one's feet: *To anticipate and negate opponent's arguments.*

Our lawyer managed to cut the ground under the feet of theirs.

To hold one's ground: *To stand firm.* The enemy could not hold his ground in the face of our attack. The enemy was forced to yield to our demands.

Gutter journalism: *Bad kind of journalism.*

Gutter journalism is the only kind of journalism he knows.

غير مفهوم مثل: ما قالته لي وما تقوله أنت الآن غير مفهوم.

تشتعل الحرب عندما يلتقي اليوناني باليوناني.

هدية بقصد الإيذاء مثل: مات بسبب الخاتم المسموم في إصبعه. كان قد تلقى الخاتم كهدية بقصد الإضرار به.

عين غيورة مثل: إنه ينظر إلى وأنا أتكلم مع زوجته بعين غيورة.

عندما يكون الإنث أفضل من الصبيان و الزوجة أفضل من زوجها.

يعمل وقتا طويلا دون انقطاع مثل: لقد خسر مبلغا كبيرا، وسوف يضطر للعمل بلا انقطاع حتى يسدد المبلغ.

له غرض من وراء ذلك مثل: إنه لا يساعدها دون أى مقابل. إن له غرضا يسعى إلى بلوغه.

يسحب البساط من تحت الخصم بتفنيدهم مثل: الخامي الخاص بنا سحب البساط من تحت الخامي الخاص بهم.

يتمسك برأيه أو موقعه مثل: لم يستطع العدو أن يتمسك بموقعه في مواجهة هجومتنا. ولقد اضطر العدو إلى التسليم لنا بمطالبنا.

صحافة قذرة مثل: إنه لا يعرف إلا الصحافة القذرة.